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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 110 

Data: Divendres 7 de Febrer de 2020 

Hora: 10.30 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

 

Assisteixen:  

Alamar Rocati, Sergio 

Arbona Mengual, Vicent 

Camañes Querol, Gemma 

Cerezo García, Miguel 

Gamir Felip, Jordi 

García Agustín, Pilar 

Gómez Cadenas, Aurelio 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Jaques Miret, Josep Anton 

Meseguer Costa, Sergio 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa María 

Sánchez Bel, Paloma 

Vicedo Jover, Begonya 

 

 

Excusen l’absència: 

Flors Herrero, Víctor 

González Guzmán, Miguel 

 

 

Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors. 

 

S'informa dels canvis proposats sobre l'acta anterior pels distints membres del Consell i 

s'aprova. 

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament a les diferents  

comissions. 

 

Informe director CAMN 

-S'informa de l'avanç de les obres de la planta zero i en particular allò referent al laboratori 

P2 per a microorganismes de quarantena, que com que no es van tindre en compte les 

especificacions inicials, s'han d'haver de fer algunes modificacions respecte del pla 

original, tot plegat suposa ja un total de 60,000 € respecte del pressupost inicial, sense 

incloure la instal·lació de bancades. Com es tracta d'una instal·lació singular, comenta 

que la Rectora té la intenció de vindre a inaugurar el laboratori P2.  
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Respecte a la instal·lació d'aire condicionat. L'arquitecte José Roger creu que no farà falta 

i que amb la disposició i la ventilació actual serà suficient per a mantindre la temperatura. 

Cas de no funcionar, es buscarà solució. 

 

Pregunta el professor Aurelio Gómez sobre el termini per a la finalització de l'obra i indica 

que hi ha equips que estan en males condicions. 

 

Sobre la cambra frigorífica que es va plantejar reconvertir en cambra de cultiu comenta 

que s'han rebut els pressupostos de control de temperatura i humitat i estem a l'espera del 

pressupost per a la il·luminació, que hauria de ser amb LEDs. Els tècnics han vingut a 

revisar l'espai i les necessitats i s'ha sol·licitat pressupost per a la instal·lació de baldes.  

 

-S'informa sobre el finançament del pla estratègic per a invitar ponents i que la intenció 

d'invitar ponents s'ha de comunicar al Secretari del Departament. 

 

-S'informa de la reparació del projector espatllat i que el cost d'aquesta correrà a càrrec 

de vicerectorat. 

 

Informe CEP 24/01/2020 

Informe del vicerector d’ordenació acadèmica i professorat 

 

- S'informa sobre el tema de la taxa de reposició i les places cedides per la UPV, que 

segueix parat. 

 

- S'informa que el proper curs, la UJI oferirà el Grau en Ciències de l'Activitat Física i 

l'Esport (CAFE), encara que no té el vistiplau de l’ANECA. Si arriba un informe 

desfavorable, es deixarà d’ofertar. 

 

- S'aprovà el calendari acadèmic del curs 2020-21 i, com a novetat, els dies 20-22 de 

desembre de 2020 no hi haurà classe, i aquests dies es podrà avançar algun examen, de la 

mateixa manera els dies 9-11 de Juny també quedaran lliures. En qualsevol cas, aquesta 

opció queda a decisió de cada Comissió de Grau. 

 

- Es presenta el Document d'Organització del Curs Acadèmic on es reflecteixen els crèdits 

de docència impartida en valencià i anglès.  

 

Pregunta el professor Josep Jaques al respecte del crèdits impartits en valencià o anglès, 

comentant que hi ha un pool de 35 crèdits per al reconeixement. Però no se sap molt bé 

com es farà aquest reconeixement. 

 

- S'informa que en el cas dels sexennis de transferència, s'aplicarà reducció igual que en 

els sexennis de recerca. 

 

- S'informa que al Document de Carrera Docent i Investigadora s'han incorporat les 

figures Beatriz de Galindo. 

- S'informa de la publicació d'una taula on apareixen els màxims de Venia docendi de 

cada figura docent i investigadora i com s'apliquen les reduccions. Per a calcular la força 

docent es tindran en compte les figures Beatriz de Galindo i els associats amb dret a 

promoció. 
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El professor Aurelio Gómez pregunta si en aquest càlcul es tenen en compte les figures 

Ramón y Cajal i la resposta és que no se sap. 

 

- S'aproven els límits d'admissió a estudis de Grau i Màster. 

 

- S'aproven 6 sol·licituds d'estàncies docents. 

 

Informe de la Vicerectora d'Estudis i Docència. 

 

- S'informa de l'aprovació del Màster Interuniversitari en Química Sostenible desprès que 

una de les universitats implicades s'haja retirat. 

 

- S'aprova l’oferta de cursos de formació continuada. 

 

- S'aproven els criteris d'admissió a cursos de Màster. 

 

Informe CID 24/01/2020 

 

Informa el professor Aurelio Gómez sobre el pla de promoció de la investigació, 

s'incrementa el nombre d'accions però no el pressupost. S'implanta la mesura de cara a la 

cura parental, que comporta un any de cadència per als CVs d'investigadors. 

 

Respecte als sexennis de transferència, s'informa que s'han processat un terç de les 

sol·licituds, dels quals han passat positivament l'avaluació unes 20 de la Universitat 

Jaume I, encara que s'esperen almenys unes 60 acceptades. Aquestes s'han de reconèixer 

i pagar, aplicar les corresponents reduccions en la docència que preveu la normativa i és 

un cost elevat que la universitat ha d'assumir. 

 

Informa de la modificació de la normativa respecte als projectes a l'empara de l'article 83 

i del PPSI (?) que contempla l'establiment de línies d'investigació amb diversos projectes 

article 83 relacionats. 

 

L'investigador Jordi Gamir pregunta si això ho ha de sol·licitar l'investigador i la resposta 

és que sí.  

 

Informa de l'aprovació d'una mesura que afecta als investigadors amb projectes europeus 

amb partides destinades a la contractació de personal i que tinga romanents en aquestes 

partides, puga destinar aquests a suplementar el sou de l'investigador responsable, açò es 

farà mitjançant una promoció a una figura remunerada i que aquesta remuneració tinga 

fons legal. 

 

Reunió directors de Màster (28/01/2020) 

 

- S'informà sobre la possibilitat de màsters oberts, per tal de permetre als àmbits que no 

oferten màster donar eixida de tercer cicle als seus estudiants. En aquesta modalitat es 

podria cursar qualsevol assignatura de màster excepte d'aquells que siguen 

interuniversitaris, els estudiants que trien aquesta modalitat no tindrien títol de màster 

però si que superarien els requeriments per a ingressar en un programa de doctorat 

(s'anomenarà 'programa transversal de docència en ciència i tecnologia' amb 60 crèdits). 

No obstant, encara s'ha de discutir l'admissió a programes de doctorat amb Mercé Correa.  
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Pregunta la professora Begonya Vicedo si es poden ofertar assignatures de màster soltes 

i no, no es pot. Pregunta també perquè no es poden cursar assignatures soltes de màsters 

interuniversitaris, sí que es podrà però sols aquelles incloses en una llista que decidiran 

els directors d'eixos màsters, encara que sols es podran matricular d'aquells 

interuniversitaris que s'imparteixen a l’UJI. Aquesta modalitat s'ofertarà el curs vinent. 

 

La professora Rosa Pérez pregunta si seria possible fer un TFM en aquestes condicions i 

han dit que és impossible. També indica que, segons el que s'ha dit en altres reunions, 

qualsevol assignatura no estaria disponible i sols aquelles que els directors de màster 

indiquen. 

 

L'accés a beques de la UJI no seria un problema, i si ho seria l'accés a beques externes, i 

potser totes no serien accessibles. Les taxes d'aquesta modalitat serien les mateixes que 

per a un màster normal. 

 

El professor Aurelio Gómez dubta que hi haja cap estudiant que accepte matricular-se 

d'un programa amb eixes característiques. 

 

Comissió de Grau de Medicina (30/01/2020) 

 

Cap aspecte destacable 

 

Informe de la Junta de Centre Escola Superior de Tecnologia i Ciències Experimentals 

(31/01/2020).  

 

- S'informa de les activitats als Graus, premis, videojocs, etc... 

 

- S'informa de la instal·lació d'un despatx per al tècnic de les aules d'informàtica al costat 

de dites aules. 

 

- Aprovació de la oferta dels Graus i Màster 

 

- Informe del màster obert (veure dalt) 

 

- Es tracten assumptes que requereixen aprovació: reconeixements automàtics, suspensió 

del màster Erasmus Mundus i el de tecnologies aeroespacials, pressupostos i estudis de 

grau per al curs vinent. 

 

- La comunitat UJIxplaneta ha proposat unes mesures que han d'implementar-se d'ací a 

2030. Es genera polèmica per si l'Escola pot donar suport a un manifest d'aquest tipus i 

sembla ser que sí. Una altra cosa és que la Junta de Centre ho accepte o no. En aquest 

sentit, si la universitat dotara de càrrecs i finançament, es va preguntar si aquest 

finançament ha d'eixir dels fons dels centres. 

 

Es va proposar la votació per a l'aprovació del document obtenint-se 19 vots a favor, 4 en 

contra i 17 abstencions. 

 

3. Informe de la Comissió no oficial per al Grau en Bioquímica. 
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S'adjunta l'acta. 

 

Es procedeix amb la constitució de la Comissió: 

 

Aurelio Gómez, Mónica Hurtado, Begonya Vicedo i Miguel Cerezo (DCAMN) 

 

Carolina Clausell (Eng. Quim) 

 

Mercedes Fernández (Física, Matemàtiques, Informàtica i Història) 

 

Vicente Moliner (QFA) 

 

Florenci González (QIO) 

 

Ferran Martínez (UP. Medicina) 

 

Es va presentar la proposta de grau informant prèviament de les diferents reunions que 

s'han celebrat des de juny de 2018 al departament i amb la vicerectora d'estudis, la 

directora de l'escola i representants de la Facultat de Ciències de la Salut des de desembre 

del mateix any.  

 

Es plantejà un Grau de caire bioquímic com a pla de contingència en cas que el Grau en 

Enginyeria Agroalimentària i del Medi Rural seguirà amb la baixa matricula. Per a fer-ho 

s'han tingut en compte una sèrie de condicionats: 1) ni l'Escola ni el Departament han de 

perdre crèdits amb el canvi respecte dels que ja tenen, 2) la FCS ha de tindre almenys 24 

crèdits i 3) s'ha de comptar amb la força docent dels departaments de química. 

 

Com a esborrany de partida es proposa una titulació amb 18 assignatures obligatòries i 

una optativa per a CAMN, 5 assignatures obligatòries i una optativa per a QFA i QIO, 2 

assignatures obligatòries per a Física, 3 assignatures obligatòries per a Matemàtiques i 

informàtica, 2 assignatures per a Enginyeria Química, 4 assignatures obligatòries i una 

optativa per a Medicina i una assignatura per a Història. Es compartirien 8 assignatures 

amb el Grau en Química i podran compartir-se 7 de les ja existents amb algunes 

modificacions. 

 

Dins d'aquest punt s'informa de la reunió amb Ximo Beltrán el 3 de Febrer on es va 

discutir l'informe de sostenibilitat d'aquest Grau, tenint en compte les taules que empra 

Juan Antonio Hernández. El professor Aurelio Gómez insisteix que el document és un 

esborrany i que cal aclarir la participació de l'àmbit de Medicina. Una vegada fet l'estudi 

econòmic s'ha de decidir l'ajust de crèdits tenint en compte que el cost per a l'Escola ha 

de ser 0. 

 

La professora Begonya Vicedo comenta que si la FCS està intentant incorporar gent a 

temps complet, igual resulta que la força docent que s'ha de tindre en compte en l'informe 

de sostenibilitat ha de ser major. 

 

Comenta el professor Miguel Cerezo que els químics volen conèixer l'impacte de la 

titulació sobre el Grau en Químiques, encara que per la seua part es tractarà de facilitar la 

seua acceptació. 

 



6 

 

La professora Begonya Vicedo destaca la vessant biològica de la proposta i comenta que 

el professor Ferran Martínez ha proposat que se li done un aire més químic.  

 

El professor Aurelio Gómez explica que es pretén que siga un Grau de Bioquímica 

generalista com qualsevol altre a l'Estat Espanyol, sense baix cap a l'àmbit químic o 

mèdic. En aquest sentit el principal avantatge és que la titulació ja vindrà amb una nota 

de tall ben definida.  

 

4. Aprovació Venia docendi Curs 2020-21 

 

L'investigador Eugenio Llorens està de baixa actualment i ha demanat l'extensió, es 

demanarà Venia docendi i s’aprova però queda el dubte que es concedisca. 

 

S'aproven les Venies docendi. 

 

5. Hivernacles 

 

- S'ha de clarificar els projectes on s'ha de carregar les despeses de l'hivernacle. 

 

- Jesús Miralles indica que a les dutxes dels hivernacles no hi ha climatització. Se 

sol·licitarà a la OTOP que instal·len perxes i també es compraran calefactors d'aire amb 

càrrec al Departament. 

 

- El tècnic de l'hivernacle Sergio Alamar recalca que s'ha d'indicar on s'han de carregar 

les factures, i es pot comunicar directament a la unitat de gestió. 

 

- S'informa que ja s'ha disposat de tot el pressupost de que es disposava. 

 

6. Assumptes de tràmit 

 

No n’hi ha.  

 

7. Torn obert de paraules 

 

La professora Pilar García manifesta la molèstia que suposa tindre la màquina de gel i el 

generador d'aigua MilliQ davant del despatx pel soroll que fan. El professor Aurelio 

Gómez pregunta si cabria la possibilitat d'instal·lar-ho fora a l'escala d'incendis. 

 

La professora Victoria Pastor comenta que la cambra de cultiu de la planta baixa l'estan 

vigilant per veure si s'apaga o no i que caldrà sol·licitar que s'instal·le una reixa per a 

cobrir els ventiladors que actualment estan a l'aire. 


